



航空学报 » 2002, Vol. 23 » Issue (1) : 79-81 DOI:

论文

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

### 敏捷性管理系统优化设计

胡朝江, 陈士槽

空军第一研究所一室,西北工业大学航天学院804教研室 北京100076,陕西西安710072

#### DESIGN COMBAT AGILITY MANAGEMENT SYSTEM WITH OPTIMAL CONTROL THEORY

HU Chao-jiang, CHEN Shi-lu

1. The First Institute of the Air Force, Beijing 100076, China; 2. Northwestern Polytechnical University, Xi'an 710072, China

摘要

参考文献

相关文章

Download: PDF (128KB) HTML OKB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

**摘要** 为了充分发挥战斗机敏捷性管理系统增强飞机作战能力的作用,利用最优控制的研究成果——直接多重打靶法,在通过仅假设出节点处的控制变量值以改进原算法之后,对敏捷性管理系统进行了优化设计。结果表明,因所对应的非线性规划问题维数降低很多,改进算法能更快、更有效地求解一类受约束最优控制问题;通过最优设计,使得敏捷性管理系统在确保满足各种约束条件的前提下,飞机的转弯时间缩短了近 20%。

**关键词:** 敏捷性管理系统 最优控制 直接多重打靶法 非线性规划 序列二次规划

**Abstract:** A combat agility management system(CAMS) is designed with the optimal control theory so that it can play a more important role in enforcing an aircraft's ability in a close combat condition. At the same time, a multiple shooting algorithm for direct solution of optimal control problems is improved by only giving the control variable's values at the knots. The study results show that some optimal control problems with constraints can be solved more quickly and efficiently with the improved algorithm because the dimensions of the non linear programming problem deduced from an optimal control problem are cut down very much; CAMS designed with the optimal control theory can decrease an aircraft's turning time by 20% approximately.

**Keywords:** combat agility management system optimal control direct multiple shooting algorithm nonlinear programming sequential quadratic programming

Received 2001-01-02; published 2002-02-25

#### 引用本文:

胡朝江;陈士槽. 敏捷性管理系统优化设计[J]. 航空学报, 2002, 23(1): 79-81.

HU Chao-jiang; CHEN Shi-lu. DESIGN COMBAT AGILITY MANAGEMENT SYSTEM WITH OPTIMAL CONTROL THEORY[J]. Acta Aeronautica et Astronautica Sinica, 2002, 23(1): 79-81.

#### Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

#### 作者相关文章

- ▶ 胡朝江
- ▶ 陈士槽